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 Tid Tisdagen den 8 maj 2012 kl 13.30 – 16.30 
   

 Plats Gamla Biblioteket, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat  

 
 

 

 

 Jan Lamby                                      Amir Amirriazi 

  
Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Jan Lamby (HSO/HRF), vice ordförande  

Anna Hansson (HSO/R) 

Göran Gustafson(SRF) 

Berit Hinderson (HSO/FHLIS)  

Amir Amirriazi (DHR) 

 

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Anita Setréus samt Annika Forsing , Susanna Stenfeldt, 

Fidan Vrajolli från stadsbyggnadskontoret samt  Ann-Charlotte Bergqvist, 

Ulf Jacksen från exploateringskontoret                                                         

 

 
 
 

 § 1 

Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser mötesordföranden Jan Lamby att tillsammans med Amir 

Amirriazi justera dagens protokoll.  

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
Efter tillägg under punkten Övriga frågor godkänner rådet dagordningen. 

 

 § 3 

Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 4/2012 och lägger det till handlingarna. 
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 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 
Inkomna skrivelser/protokoll vilka läggs till handlingarna: 

Protokoll nr 3 vid Stockholms kommunstyrelses funktionshinderråds 

sammanträde måndagen den 26 mars 2012 

 § 5 

Inkomna remisser 
Rådet utgår från att Stockholms kommunstyrelses funktionshinderråd 

svarar på remissen ang Trygghet och säkerhetsprogram för Stockholm 

stad 2013-2016. Rådet anser att remisser är av övergripande karaktär. 

 

 § 6 

Exploateringsnämnden 
Redovisning av aktiviteter i T1 

Föredragande: Ann-Charlotte Bergqvist, Ulf Jacksen 

 

Ann-Charlotte Bergqvist och Ulf Jacksen går igenom tertialrapport 1      

(T 1). De redovisar framför all om hur långt kontoret har kommit i 

aktivitetsplanen för ”Programmet för delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2011-2016”. 

Rådet tog med särskilt intresse del av information om aktiviteten 

stickprovsvisa kontroller av efterlevnaden av bestämmelser reglerade 

genom avtal; liksom en kommande sammanställning av eventuella 

undantag från tillgänglighetskraven i exploateringsavtal. 

Rådet tackar för informationen. 

 

 § 7 

Stadsbyggnadsnämnden 
Redovisning av aktiviteter i T1 

Föredragande: Annika Forsing 

Annika Forsing går igenom tertialrapport 1(T 1). Hon redovisar framför 

all om hur långt kontoret har kommit i aktivitetsplanen för ”Programmet 

för delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2011-2016”. 

 

Rådet önskar att delta i framtagande av nya ”Entré Stockholm”. Om det 

inte är möjligt önskar rådet få löpande information från kontoret.  

 

Rådet har fått löfte om att delta i stadsutvecklingsprojektet Söderstaden. 

Rådet har inte fått någon information om vad som händer i ärendet. 

Annika Forsing lovar att ta reda på vad som hänt. 

 

Rådet önskar delta i den utredning om sophantering som kontoret gör i 

pilotprojektet Norra Djurgårdsstaden. 
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Rådet önskar även få information om den enkätundersökning som görs i 

maj om bostadsanpassningsbidrag samt om den utvärderingen av 

information på webben om bostadsbidrag. 

 

Rådet önskar dessutom få information om vad som diskuteras på de 

handläggarmöten på bygglov om ärenden av stor betydelse för 

tillgänglighet och användbarhet för personer med nedsatt rörelse- och 

orienteringsförmåga. 

Rådet tackar för informationen. 

 

 § 8 

Genomgång av utsända checklistor 
Rådet går igenom följande förslag till detaljplaner och lägger dessa till 

handlingarna; 

Del av Lunda 6:1 vid kv Ullfors 

Akalla 4:1, Rinkeby 

 

Rådet går igenom följande förslag till detaljplaner och lägger dessa till 

handlingarna med önskemål om att se ärendet i samband med bygglovet; 

Sandö 55, Farsta 

Storö 24 m.fl, Farsta 

 

Rådet går igenom följande förslag till detaljplaner och lägger dessa till 

handlingarna med följande synpunkter: 

Bootes 12, Gamla Stan 

Den utvändiga hissen uppfattar rådet som en rimlig men också nödvändig 

kompromiss med de starka varsamhetskraven. Rådet konstaterar att hissen  

kommer att betjäna sex av de sexton lägenheterna.  

Rådet anser därför att ytterligare ansträngningar måste göras så att fler 

lägenheter blir tillgängliga med hissen.  

 

Utgår på grund av att alla handlingar inte kommit till rådet;  

Borrsvängen mm, Gubbängen 

Betongblandaren 14, Mariehäll 

 

Vice ordföranden lämnar ett förslag till förtydligande av checklistan enligt 

önskemål från kontoret. Sekreteraren renskriver förslaget. Nya checklistan 

nr 3 tas upp på rådet i juni. 

  

Paus 
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 § 9 

Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Riddaren 5,6 och 18 i stadsdelen Östermalm, Dp 2009-

23075-54                                        Föredragande: Susanna Stenfeldt                                                            

Svar senast 2012-05-04   

 

Rådet anser att såväl hiss som ramp ska anläggas vid entrén till 

fastigheten Riddaren 6, Riddar gatan 5 (skolbyggnad från 1870-talet). 

Denna byggnad utgör den enda publika delen i projektet, och det är viktigt 

att den får en värdig entré. En eventuell möjlig förebild skulle kunna vara 

Liljewalchs konsthall. 

 

Rådet vill följa hela det omfattande projektet i bygglovskedet; 

inkluderande också de nya byggnaderna liksom ombyggnaden av den 

nuvarande skolan till bostäder. 

 

Rådet tackar för informationen 

Omedelbar justering  

                        

  § 10 

Föredragning kring så kallad passivhusstandard i 

relation till  

mögel- och astmaproblematik. 
Föredragande: Fidan Vrajolli 

Rådet får en mycket bra information om passivhusstandard i relation till  

mögel- och astmaproblematik av Fidan Vrajolli. 

Rådet får även de bilder som visades på mötet. 

 

Rådet tackar för informationen 

  

§ 11 

Bevakningslista se sid  5  
 

 § 12 

Rapporter 
Inga rapporter har inkommit till rådet. 
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 § 13 

Övriga frågor 
 

Vice ordförandes skrivelse ang. Slussen godkänns . 

Minnesanteckningar från stadsbyggnadsnämndens presidium godkänns. 

Se sida 6-9 i protokollet. 

 

 

Vice ordföranden får i uppdrag av rådet att skriva ett yttrande över 

”Remiss av vård- och utvecklingsplan för Kungliga nationalstadsparken”. 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Anita Setréus 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  Råd för funktionshinderfrågor 2012-05-08 (6) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

B E V A K N I N G S L I S T A  

 
 Ärenden som ska tas i rådet Ansvarig Ska vara klart 

 

1. Planera för sakkunnigmöte   Rådet  Hösten 2012 

 

2. Följa den nya 

byggnadsordningen/Arkitektur 

Stockholm. 

 

Sekretariatet  Hösten 2012 

3. Information om stadsmiljörådets 

syfte och uppgifter. 

Rådet, 

sekretariatet 

Våren 2012 

 

 

     

4. Utvärdering checklistan ska göras till 

hösten 2012 

Rådet  

Sekretariatet 

 Hösten 2012 

 

5. 

Ljudmiljöer i publika lokaler.    

 

  Vice 

ordföranden 

återkommer till 

hösten 

 Projekt för FR-referensgrupp:   

 Söderstaden Arne 

Fredlund 

 

 

    

      

 Frågor till presidium/nämnd    

 

  

 

Etagelägenheter och småhus i två 

plan, förberedelse för hiss 

SBN 

EXPLN 
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 Avfallshanteringen är en olöst fråga 

för rådet. Rådet önskar att nämnden 

och dess handläggare och staden 

aktivt verkar för bra lösningar för 

personer med funktionsnedsättning 

SBN 

 

 

 

 

 

Rådet 

återkommer till 

hösten med 

uppföljning av 

vårens möte 

     

    

    

    

    

    

 

 
 

 

RÅD FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR 
VID STADSBYGGNADSNÄMNDEN OCH 

EXPLOATERINGSNÄMNDEN  

MINNESANTECKNINGAR 

Presidiemöte med stadsbyggnadsnämnden 

  

Tid Torsdagen den 19 april 2012, kl 14.00 – 15.00 

 

Plats Lavals rum, Tekniska Nämndhuset, Fleminggatan 4 

 

Närvarande  

 
Politiker 

Regina Kevius 

Sofia Spolander 
Ulla Richter 

Thomas Rudin 

 

FH-rådet för stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden 

Jan Lamby  (HRF) Vice ordförande 

Amir Amirriazi (DHR) 

Anna Maria Hansson (R) 

Göran Gustafson (SRF) 

Lasse Persson (HSO/NHR) 

 

Övriga 

Anita Setréus Sekreterare 

Annika Forsing                                                        Ekonomichef 
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Inledning 
Vice ordföranden Jan Lamby välkomnar alla och mötet inleds med en 

presentationsrunda. 

 

Därefter redovisas frågorna enligt nedan 

1/Presidiets frågor till rådet 

Ordföranden Regina Kevius frågor till rådet. 

Fråga; 

1a/ Hur kan vi tillsammans komma in i ett tidigt skede i nya 

stadsbyggnadsprogram? 

 

Svar; 

Rådet anser att det är värdefullt att få delta i programskedet. Rådet behöver 

få kännedom om att ärendet tas upp i nämnden och att nämnden ger rådet i 

uppdrag att delta och följa ärendet. 

Fråga; 

1b/Går rådet på samrådsmöten och hur fungerar dessa ur tillgänglighets- 

och informationssynpunkt. Har rådet några synpunkter på hur 

samrådslokalerna kan bli mer tillgängliga? Hur kan vi locka fler deltagare i 

alla åldrar med eller utan funktionshinder. 

 

Svar; 

Ledamot Amir Amirriazi har vid ett flertal tillfällen haft svårt att komma in 

via entrén. Det gäller både vid samråd och vid utställningar. Slussen 

utställningen är ett sådant exempel där även modellen av nya Slussen var 

svår att se för personer som satt i rullstol.  

 

Rådet anser att det borde tas fram en checklista för tillgängliga lokaler som 

staden ska använda. 

 

Ordföranden Regina Kevius påpekar att det finns tillgängliga lokaler på 

stadens hemsida. 

 

Ledamot Göran Gustafson påpekar att synskadade även är 

informationshandikappade. Det är svårt att ta del av skriven text vid 

utställningar. Rådet förordar att kontoret har, som på museer, audioguide 

där synskadade kan lyssna på utställning. 

 

Ordföranden Regina Kevius tycker att det bör kunna ordnas. 

 

Fråga: 

2/Vad önskar presidiet att rådet ska bevaka under 2012? 

3/ Hur kan rådet hjälpa presidiet att fatta goda beslut i 

funktionshinderfrågor? 
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Svar; 

Ordföranden Regina Kevius tycker att rådet ska bevaka   

 Arkitektur Stockholm 

 Parkstrategi 

 

Rådet nämnde att då det gäller ”Arkitektur Stockholm” har rådet fått en 

föredragning av Niklas Svensson i början av projektet. 

 

Rådet kommer att ha möjlighet att lämna synpunkter på förslaget som ska 

ställas ut den 19 juni. Sekreteraren får i uppdrag att bjuda in Niklas till 

rådets möte den 12 juni. 

 

Rådet får i uppdrag presidiet att även se om den nya parkstrategin är 

tillgänglig och om det finns några bra exempel på tillgängliga parker i 

Stockholm stad. 

 

Rådet får en föredragning av nämndens budget för 2013 med inriktning 

2014 och 2015 för stadsbyggnadsnämnden. 

Föredragande är ekonomichef Annika Forsing. 

 

Entré Stockholm anslag tas bort. Kontoret kommer med en förstudie i 

dagarna. 

Rådet önskar vara med i den processen. 

 

Ledamot Amir Amirriazi undrar när kontoret är ikapp med enkelt avhjälpta 

hinder. Ekonomichef Annika Forsing nämner att kontoret fortsätter att 

arbeta med frågan. Rådet kan få närmare information av avdelningschef 

Annette Ejermark. 

 

Rådet önskar en samordning mellan berörda kontor när det gäller enkelt 

avhjälpta hinder. 

 

Vice ordföranden Thomas Rudin (S) tar upp ett ärende gällande en person 

med elallergi som har fått en elsanerad villa där det nu planeras el- master i 

närheten av huset. Sekreteraren fick i uppdrag att ta reda på hur kontoret 

hanterar frågan och återkoppla till vice ordföranden.  

 

Fråga; 

4/Har man påbörjat någon eller några av de aktiviteter som kopplats till 

delaktighetsprogrammet under 2012?  

5/Hur ska rådet vara delaktig i aktivitetsplanen 

 

Svar; 

Rådet återkommer med synpunkter efter att T1 har redovisats för rådet. 
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Fråga; 

6/ Tillgänglighetsriktlinjer för hotell (finns med i aktivitetsplanen under 

Mål 1) 

Detta har blivit högaktuellt sedan rådet fått en remiss från 

Bygglovavdelningen om ett hotellprojekt vid Kungsträdgården. Lovet 

omfattar ändrad användning av en befintlig kontorsbyggnad (äldre hus) och 

inglasning av en gård. Projektet uppvisar många tveksamheter kring 

tillgängligheten and användbarheten.  

 

Svar; 

Ordföranden Regina Kevius känner inte till ärendet men självklart ska 

hotell vara tillgängliga. 

 

Rådet önskar mer uttalade ambitioner av staden. Rådet önskar att staden 

har riktlinjer så att publika delar blir tillgängliga, användbara och att det 

blir utrymningssäkert för alla. 

 

 

Fråga; 

7/Rådet tar även upp frågan om etagelägenheter, villor och radhus i två 

plan. 

Rådet anser att man ska kräva att det byggs på ett sådant sätt att det i 

efterhand  finns möjlighet att sätta in vertikalhiss. 

Rådet anser att staden borde kunna ställa krav på egen mark. 

 

Svar; 

Ordförande Regina Kevius sa att det inte finns några sådana planer. 

 

Slutligen framför sekreteraren ett önskemål från exploateringsnämndens 

presidium om att ha gemensamma presidiemöten med 

stadsbyggnadsnämnden. Ordföranden , vice ordföranden och rådet tycker 

att det är ett utmärkt förslag.  

 

Rådet tackar för informationen och för mötet med presidiet. 
 

 
  

 

*** 

 

 

Antecknat av 

Anita Setréus 
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